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pREDMET: Zapisnik sa 14. sjednice Nacionalnog vijeda zaza(titu potro5aia

Dana L veljade 2024.,u Velikoj dvorani Ministarstva gospodarstva i odrZivograzvoia, Ulica

grada Vukovara 78, odrZana je 14. sjednica Nacionalnog vijeia za zaltitu potro5ada (dalje u

tekstu: Vijeie). Sjednica je podela u 14:00 sati'

Uvodno, predsjednik Vije6a, drLavnitajnik Ministarstva gospodarstva i odrZivograzvoja(dalje

u tekstu: MINbOR), g. Hrvoje Bujanovid pozdravio je prisutne dlanove Vije6a i destitao na

ponovnom imenovanju, a novim dlanovima poZelio dobrodoSlicu u rad Vije6a.

predsjednik Vije6a upoznao je dlanove Vijeda sa svim vaZnijim aktivnostima u podrudju zaitite

pravapotro5ada koje je Ministarstvo provodilo tijekom 2023':

- posebno u pogledu zakonodavnih aktivnosti izdvojio je dono5enje Zakona o

predstavnidkim iuZbam a za zaltituinteresa i prava potro5ada, koji je stupio na snagu 25.

lipnja 2023. godine.

vezafio za zakonodavne aktivnosti na razini Europske unije, napomenuo je intenzivan

rad predstavnika Ministarstva na Radnoj skupini Vijeda ErJ za za5titu potro5ada i

informiranje.

zatim aktivnosti Ministarstv a yezano za pretpristupni proces Republike Hrvatske

OECD-u.

Zarnjenicapredsjednika Vije6a, gda. Branka Augustinovid, p.o. ravnateljica Uprave za trgovinu

i politiku javne nabave Ministarstva gospodarstva i odrZivog razvoja, izvijestila je dlanove o

ostalim aktivnostima iz podrudja zastite potro5ada koje su se provodile u 2023. godini s

naglaskom na proces uvodenja eura:

l. pra6enje cijena roba i usluga koje je Ministarstvo kao nositelj Koordinacijskog odbora

zaprilagodbr,r gospodarstva i za5titu potroSada organiziralo u tri smjera:

a) Provedba projekata temeljem javnog natjedaja ,,Tajni kupac za zaltitu potro5ada u

procesu uvodenja eura u Republici Hrvatskoj"
b) Prosjedne maloprodajne cijene u kunama i eurima

c) Internet stranica,,Kretanje cijena"



2. Razdoblje obveznog dvojnog iskazivanja cijena

Dvojno iskazivanje cijena predstavljalo je jedan od najvahnijih instrumenata prilagodbe
potro5ada na uvodenje eura kao sluZbene valute i trajalo je od 5. rujna2022. do 31. prosinca
2023.

Europska komisija objavila je 30. lipnja 2023.Izvje5ie o uvodenju eura u Republici Hrvatskoj
koje je pokazalo da veiina hrvatskih gradana smatra kako je zamjenapro5la udinkovito i bez
pote5ko6a (61%) te da su bili dobro informirani o novoj valuti (SS%). Prema navedenom
Izvje5du utjecaj uvodenja eura na potro5adke cijene u Hrvatskoj bio je relativno blag i u skladu
s iskustvima drugih drLava koje su vei uvele euro kao sluZbenu valutu.

Prema navedenome moZe se zakljuditi da je postupak uvodenje eura kao sluZbene valute u
Republici Hrvatskoj proveden uspjesno, odnosno da su sve aktivnosti tijekom tog procesa
izvr5ene udinkovito i pravovremeno te bez smetnji za normalno funkcioniranje.

Uslijedilo je utvrdivanje broja prisutnih dlanova Vijeia:

Na 14. sjednici Vijeda bili su prisutni: Hrvoje Bujanovii (MINGOR), Branka Augustinovii
(MINGOR), Danijela Markovid Krstii (MINGOR), Anda Kostijal (MINGOR), Petra Jurina
(Ministarstvo pravosuda i uprave), Ivan Mudnjak (Hrvatska agencija za nadzor financijskih
usluga), Ivona Badelii Grgii (Hrvatska gospodarska komora), Ivana Simie (Hrvatska obrtnidka
komora), Danijela Osredak Peri6 (Ministarstvo turizma i sporta), Ana KneZevid (Hrvatska
udruga za za5,titu potro5ada), Sanja Kolari6 Kravar (Ministarstvo poljopriwede), Ivana Kristid
Markovid (Hrvatska energetska regulatorna agencija), Andro Mardev (Hrvatska agencija za
mreZne djelatnosti), Marijana Filipi6 (Hrvatska udruga poslodavaca), Vedrana Filipovii-Grdi6
(DrZavni inspektorat), Marina Lovrid (DrZavni inspektorat), Jasna Divi6 (Ministarstvo mora,
prometa i infrastrukture), Gordana Luki6 (Razvojna organizacija zaitite potro5ada), Boris Feis
(Savez samostalnih sindikata Hrvatske), Miro KriZan (Agencija za elektronidke medije), Emina
Kovadevii (SrediSnji drLavni ured za demografiju i mlade), Sanja Radovii (MINGOR),
Kristina Radii Sudar (Matica hrvatskih sindikata), SnjeZana Levar (Hrvatska narodna banka),
Tonko DoleZal (Ministarstvo vanjskih i europskih poslova), Ivana Ravlii Ivanovi6
(Ministarstvo financija), Goran Aleksi6 (udruga Franak), Kresimir Sever Q.{ezavisni hrvatski
sindikati), Hrvoje Tomljenovid (Ministarstvo zdravstva), Vladimir Simie ffijeie za vodne
usluge).

Sjednici vijeda prisustvovale su i sljedeie osobe koje nisu dlanovi vije6a:
1. Martina Megli6 Smid, tajnica Vijeda (MINGOR)
2. Mirela Skodii, voditeljica SluZbe za politiku za5tite potro5ada (MINGOR)
3. Branimir Belandid-Farka5 (Hrvatska agencija za civilno zrakoplovstvo)
4. Dubravka Radanovi6, vi5a strudna savjetnica (MINGOR)
5. Damir Vuni6 (Hrvatska udruga banaka)

Predsjednik Vijeda konstatirao je postojanje kvoruma za odrLavanje sjednice.

Nije pristigla niti jedna dopuna Dnevnog reda pa je uslijedilo glasovanje o dnevnom redu l4
sjednice Vije6a.
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Slijedom navedenog, dnevni ted 14' sjednice Vije6a glasi:

1. Usvajanje dnevnog reda

2. Usvajanje Poslovnika o radu Nacionalnog vijeda

3. Prijedlog Akcijskog plana za jednogodiSnje tazdoblje

4. Razno

Dnevni red je jednoglasno usvojen.

prva todka dnevnog reda je usvojena pa se prelazi na drugu todku, Usvaianie Poslovnika o radu

Nacionalnog vijeta.

Nacrt poslovnika o radu Nacionalnog vijeda za zafititu potro5ada dostavljen je svim dlanovima

Vijeia 19. sijednja 2024. u svrhu dostave primjedaba i komentara. Nacrt Poslovnika s

usvojenim izmjenama i dopunama dostavljenim od strane dlanova Vijeia dostavljen je svim

dlanovima 31. sijednja 2024.

Izmjene i dopune iznesene u nacrtu Poslovnika odnose se na dlanak 3. stavak 2. kojim se usvaja

priieatog predstavnika udruga zazafititupotro5ada ROZP iHUZP da se sjednice Vije6a sazivaju

i odrZavaju u pravilu jednom u 90 dana ili na prijedlog od minimalno 5 dlanova Vijeda.

dlanak 13. poslovnika koji propisuje da predsjednik priopduje imena odsutnih dlanova irazloge

njihove odsutnosti na podetku odtLavanjasjednice se briSe.

Nadalje, promjene se odnose i na dlanak 14. koji ureduje razrje5enje dlanstava u Vije6u. Stavak

Z. predmetnog dlanka nadopunjuje se rokom od 3 dana u kojem je dlan Vije6a, koji sam zatraii

razrje5enje dlanstva u Vije6u, duZan izvijestiti tajnika Vijeda o sludaju nastupa okolnosti.

Takoder, dodaju se stavak 3. i stavak 4. predmetnom dlanku. Stavkom 3. propisuje se tijelu ili
pravnoj osobi koja je uputila prijedlog imenovanja dlana Vije6a duZnost predlaganja novog

8lunu najkasnije u roku od 5 dana od slanja obavijesti o zahtjer,u za ruztjesenjem, dok se

stavkom 5. propisuje obveza Ministarstvu, ako se zahtjev za raztjelenjem odnosi na dlana

Vije6a koji je predstavnik udruge za zastitupotro5ada, objave Javnog poziva za dostavu iskaza

interesa i podno5enja prijedlog a za imenovanje predstavnika udruga u Nacionalno vijeie a u

svrhu odabira novog dlana.

U dlanku 33.,naprijedlog predstavnika ROZP-a |HIJZP-a, dodaje se stavak 3. koji propisuje

da najmanje jedan dlan povjerenstva mora biti predstavnik udruga za zaititu potro5ada iz reda

dlanova Vijeia.

posljednje izmjene Poslovnika odnose se na dlanak 35. koji propisuje pravo na naknadu putnih

tro5kova. Mijenja se stavak 1. predmetnog dlanka koji sada omogudava svim dlanovima Vijeia,

koji dolaze na sjednice Vije6a, povjerenstava ili drugih radnih tijelaiz mjesta razliditog od

mjesta odrLavanjasjednice Vijeda pravo na naknadu putnih tro5kova. Takoder, nadopunjuje se

stavak 2. predmetnog dlanka te se sada putnim tro5kovima smatra i tro5ak koriStenja osobnog

vozilau sluZbe svrhe uz obradun po prijedenom kilometru'

Todka 2. dnevnog reda stavlja se na raspravu. Buduii da se nije bilo komentara, todka se stavlja

na glasovanje i natpolovidnom vedinom od ukupnog broja prisutnih dlanovaje usvojena.
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Predsjednik Vijeda konstatira da je Poslovnik usvojen i prelazi se na 3. todku dnevnog reda,
Prijedlog Akcijskog plana za jednogodiinje razdoblje.

Svim dlanovimaVije6a,uzsluLbeni poziv i nacrt Poslovnika, 19. sijednja2024. dostavljen je i
prijedlog Akcijskog plana 2a2024. te je traZena nadopuna sukladno nadleZnosti.

Objedinjena veruija Akcijskog plana s pristiglim doprinosima dostavljena je svim dlanovima
Vijeia 31. sijednja. Yezano za nadopunu predstavnika udruga zazafititupotro5ada, obzirom da
predloZene aktivnosti nisu iz nadleZnosti udruga za zaStitu potro5ada, iste su primljeni na
znanje.

Predsjednik Vijeda stavlja ovu todku na raspravu.

Gda. Ivona Badelid Grgii, HGK ima dopunu za todku 7. Akcijskog plana koju ie dostaviti
pisano.

G. Goran Aleksi6, Udruga Franak predlaZe da se u todki 4.6. Akcijskog plana kao nositelja, uz
navedne HNB, MINGOR i Udrugu Franak, treba dodati i HANFA. G. Ivan Mudnjak, HANFA
slaZe se s prijedlogom.

Gda. Ivana Ravlid Ivanovi6, Ministarstvo financija predlaZe da se u tolki 9.2., uz HNB doda i
Ministarstvo financija.

Predsjednik Vijeda stavio je na glasovanje todku 3. koja je jednoglasno usvojena.

Konstatira da je Akcijski plan 2a2024. godinu usvojen iprelazi se na slijedeiu todku dnevnog
reda-Razno.

Zamjenica predsjednika Vije6a izvjeS6uje dlanove Vijeia o aktivnostima u podrudju zastite
prava potro5ada koje Ministarstvo planira provesti u prvom tromjesedju ove godine:

1. Novi javni natjedaj za udruge za zaititupotro5ada ,,OsnaZivanje potro5ada"

Zamjenicapredsjednika navodi da je novi natjedaj za trogodi5nje razdoblje u izradi te se planira
objaviti u oZujku ove godine. Ukupna planirana vrijednost natjedaja je 210.000,00 eura godi5nje
zarazdoblje od 3 godine te je planirano da projekte provodi 7 udruga.

2. Consumer Dialoguc

Zamjenica predsjednika informira prisutne o dogadanju koje Ministarstvo gospodarstva i
odrZivog razvoja zajedno s Europskom komisijom organizira u Kuii Europe uZagrebu,28.
veljade pod nazivom ,,Dijalog s potro5adima: Prednosti i opasnosti za potro5ade u digitalnom
dobu" u trajanju od 10:00 do 12:00h. U sklopu navedenog dogadanja odrlat ie se panel
diskusija u kojoj bi se detaljnije informiralo prisutne o zamkama prilikom kupovine putem
interneta odnosno koja su sve prava potro5ada u digitalnom svijetu.
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3. Dan za5tite potroSada

povodom Medunarodnog dana zaltitepotro5ada 15. oZujka, istide da Ministarstvo gospodarstva

i odrZivog rczvoja,u suradnji s Hrvatskom gospodarskom komorom, otganizha konferenciju

na temu digitalizacije i za5tite potroSada.

Zamjenicapredsjednika Vijeda stavlja ovu todku na raspravu'

G. Goran Aleksi6, Udruga Franak nakon rzlaganja postavlja pitanje kada 6e biti donesena

odluka o tuZiteljima u predstavnidkim tuLbamaiz podrudja udruga.

Gda. Anda Kostijal, MINGOR odgovorila je da je postupak odabira u tijeku, da se na tome se

intenzivno radi te se uskoro odekuje rezultato kojem 6e svi biti pravovremeno obavijesteni.

Ana KneZevi6, Hrvatska udruga za zaltittt potro5ada trali da se vi5e ne rade tako veliki

vremenski razmaci izmedu sjednica, da se one odrlavaju svakih 90 dana kako je prevideno

poslovnikom te da se dogovori kada bi se odrZala sljede6a sjednica i tema o kojoj bi se

raspravljalo jer ima puno problema s kojima se potro5adi susredu. Nagla5ava probleme vezane

uz upla6ena putova-nja te nemogu6nost potroSada u ostvarivanju povrata novca od strane

putniekin agencija. Takoder, istide problem s internet kupnjom koji se ove godine joS vi5e

ifienzivirao i problem SMS poruka koje zaprimaju potro5adi. Jedna od problema kojeg istide

je i najava banaka da od 15. veljade viSe nema fizidkogtokena Sto je problematidno za stariju

populaciji i one koji nemaju pametne telefone te ih se nataj nadin diskriminira i povreduju se

,r.iittouu iemeljna ljudska prava. Nagla5ava da su zapodeli pridu o materijalnim nedostacima i
popravcima te smatra da bi se trebala i ovdje otvoriti ta pitanja. Na kraju predlaZe da se osnivaju

po,r.le.enstva, da se ne mora cijelo Nacionalno vijede zamarati temama koje drugima nisu

interesantne ali se mozepodijeliti segmentno i to podeti raditi.

predsjednik Vijeda odgovara da je Poslovnikom usvojeno 90 dana i da ie Ministarstvo poduzeti

aktivnosti u cilju po5tivanja Poslovnika.

Nadalje, zartjenica predsjednika Vijeda istide da smo svjesni velikog problema potro5ada u

digitainom dobu te naglaSava da 6e ve(, 28. veljade na Consumer Dialogueu biti prilika da

potroSadi duju na koji nadin se mogu zaltiti. Takoder, nagla5ava kako Ministarstvo plana cijelu

ovu godinu raditi na informiranju i educiranju potro5ada ba5 u tom dijelu'

G. Aleksi6 postavlja pitanje kako oZivotvoriti usvojene aktivnosti iz Akcijskog plana.

Zamjenicapredsjednika Vijeda odgovara da inicijativa mora od nekoga krenuti, svi dlanovi

Vije6a mogu predloZiti temu dnevnog reda ili se moZe sazvatijedan uZi sastav Nacionalnog

viieea ovisno o kojoj se temi radi. Ako se, primjerice, radi o financijskim temama vi5e ie se

ukljuOivati financijske institucije, a ako su to teme iz okoli5a ili nekog drugog podrudja viSe 6e

,. utry,rfilrati institucije koje pokrivaju ta podrudja. Zakljuduje da svi zajedno moramo raditi na

usvojenim inicijativama, kako na sjednicama Nacionalnog vije6a, tako na tome da zaiedno

informiramo i educiramo potro5ade o odredenim temama.

Zamjenicapredsjednika na kraju dodaje da je Nacionalno vije6e zaprimilo pismo od gradanske

inicijative ,,Ni5tetna kamata:ni5tetan ugovor" + ,,Ovrhe za ni5tetno" vezano za djelovanje

Udruge Franak te se pismo daje svim dlanovima na uvid'
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Na kraju je predsjednik Vijeda zahvalio svima na sudjelovanju i zakljudio 14. sjednicu
Nacionalnog vijeia za zaititu potro5ada.

Sjednica je zavr5ena u I 5 :00 sati.

Zapisnik pripremila:
TAJNICA VIJECA

Smid
VIJECA

uJanovlc
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